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RTS- Dobra organizacija lek za zdravstvo 

BLIC- Na VMA obeležen Svetski dana sestrinstva 

RTV- Porodilište u Senti na dobrom glasu 

B92(vest iz regiona)- Bravo! Hrvatski hirurzi prvi put uspešno 
razdvojili sijamske blizance 

 

***DZ VOŽDOVAC- PREVENCIJA ZLOUPOTREBE 
PSIHOAKTIVNIH SUPSTANCI 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Dobra organizacija lek za zdravstvo 

Institut za onkologiju i radiologiju Srbije dobio je novu direktorku, doktorku Danicu Grujičić. Ona je za 
RTS rekla da je jedan od njenih glavnih zadataka da pomogne u organizaciji rada Instituta, kao i da 
unapredi radijacionu onkologiju koja je, kako kaže, budućnost u lečenju pacijenata. 

Doktorka Danica Grujičić, nova direktorka Instituta za onkologiju, rekla je za Beogradsku hroniku da 
odlazak u tu ustanovu posmatra kao mogućnost da pomogne kolegama, pre svega, u organizaciji. 

"Tamo rade ljudi koji su veliki profesionalci, koji savršeno znaju protokole, savršeno znaju kako treba da 
tretiraju i da leče pacijente. Međutim, organizacija nije dobra, jer ako dođe oko 300 pacijenata ujutru, 
jasno je da se napravi gužva. Dovoljno je da jedan kine i svi su bolesni. Tako da ja više tu vidim svoju 
pomoć, u organizaciji", objašnjava Grujičićeva. 

Ističe da želi da pomogne da pacijenti ne čekaju, pogotovo maligni pacijenti, kako bi se na vreme 
operisali i zračili. 

"Ono što mislim da je moj zadatak jeste da se još više digne radijaciona onkologija, jer proizvodnja novih 
mašina koje su izuzetno sofisticirane, koje zahtevaju veliko znanje, ne samo lekara, nego i fizičara i 
inženjera, pokazuju koliko je ona značajna", navodi Grujičićeva. 

Ističe da je loše što je zapostavljena radijacione onkologija u poslednjih 30 godina na medicinskoj katedri 
i klinici, jer ona predstavlja nešto što će pacijenta zaštiti neprijatnih bolova i intervencija. 

"Naši studenti tek sad dobijaju šansu da shvate šta je radiciona onkologija, da je to zapravo budućnost", 
napominje Grujičićeva. 



 
 

Što se tiče lečenja pacijenata obolelih od malignih bolesti, direkotrka Instituta za onkologiju kaže da je 
poenta da skupi lekovi budu dostupni onim pacijentima kod kojih imaju efekat. 

"Što podrazumeva da imate jednu fantastičnu paletu određenih gena, odnosno mogućnost da odredite 
DNK-a samog tumora i da tačno znate koje antitelo deluje kod kog bolesnika. Ne deluje, nažalost, jedan 
savremeni lek kod svih pacijenata. On u svom lancu DNK mora ima određeni gen i onda to antitelo na 
odgovarajući gen može da deluje", objašnjava Grujičićeva. 

Podseća da su zdravstvo u Srbiji dobilo gama nož, iks nož i najavila je dobijanje magnetnog noža.  

"U toku zračenja na magnentnoj rezonanci pratite šta se dešava sa tim tumorom koji zračite, da li se 
pacijent pomerio ili nije. Dobijate precizno zračenje", objašnjava direktorka i dodaje da će Klinički centar 
Srbije dobiti novi Pet skener što je, kako kaže, izuzetno značajno. 

Vraćanje porodičnog lekara 

Danica Grujičić navodi da je osnovni problem primarna zdravstvena zaštita i potpuno neiskorišćenost 
lekara u domovima zdravlja. 

"Lekari opšte prakse znaju mnogo, ali, na žalost, to svoje znanje ne mogu da primene zato što imaju 
normu od 30 pacijenata koje moraju da pregledaju u toku dana da im se ne bi skinula plata, koja je i 
onako mala", kaže direkotrka. 

Smatra da se primarna zdravstvena zaštita mora vratiti na nivo porodičnog lekara. 

"Onaj lekar koji pregleda pacijenta treba da zna njegovu porodičnu anamnezu. Da je to doktor koji mu je 
zakazivao preventivne preglede, da je to doktor koji se bavi zdravstvenim obrazovanjem i da je to doktor 
koji je ušao u njegovu kuću i zna čitavu situaciju, uključujući i socijalnu. Prema tome ako hoćemo da 
imamo najbolje zdravstvo na svetu, apsolutno prvo treba ići na to", ističe Grujičićeva. 

Ipak, navodi, da se ne može ići na takvu reformu, a da se pre toga ne obezbedi lečenje najtežih 
bolesnika. 

"Kad bismo mi imali dobru primarnu zaštitu ne bi nam pacijenti počinjali lečenje sa tumorom na plućima 
i pet metastaza na mozgu. Naši pacijenti dolaze tako", napominje Grujičićeva. 

Takođe, kaže da i magnentne rezonance nisu dovoljno iskorišćene, jer neki lekari urade pet pregleda u 
toku dana, dok drugi izvrše između 40 i 50.  

Podseća da su Zemunska bolnica, bolnice Dragiša Mišović i Bežanijska kosa dobile nove magnetne 
rezonance koje mogu da prime veći broj pacijenta na pregled magnetne rezonance i da to treba 
iskoristiti. 

 



 
 

 

 

Na VMA obeležen Svetski dana sestrinstva 

Svetski dan sestrinstva obeležen je danas u Vojnomedicinskoj akademiji, a zamenik načelnika VMA 
brigadni general Dragan Dinčić rekao je da njihovim sestrama, dobrota, znanje i hrabrost ne nedostaju. 

Kako je naveo, reč je o teškom i odgovornom poslu: "Najveći broj njih ispunjava kriterijume onih 
najboljih, najpoznatijih, kao što je bila Florens Najtingel, koja je takođe živela hrabro, ponosno i 
dostojanstveno", kazao je Dinčić i dodao da se zato sa pravom sećamo i nje kao i mnogih drugih divnih 
medicinskih tehničara. 

Glavna sestra Vojnomedicinske akademije Zorica Bektaš govorila je o važnosti profesije kojoj pripada, 
navodeći da su medicinske sestre VMA godinama bile primer visokog profesionalizma na koji su se 
ugledale brojne druge zdravstvene ustanove i da su bile utemeljivači modernog sestrinstva i holističkog 
pristupa u lečenju i zdravstvenoj nezi obolelih: "Sestre VMA osim znanja i veština poseduju i veoma 
izraženu ličnu i profesionalnu odgovornost, hrabrost, inventivnost i čovekoljublje, dajući nemerljiv 
doprinos u lečenju i unapređenju zdravlja obolelih". 

Za najbolju sestru ove godine komisija je izabrala glavnu sestru Klinike za ortopedsku hirurgiju i 
traumatologiju VMA Živku Ćerić, a progla�ene su i najbolje sestre različitih specijalnosti. Državni 
sekretar u Ministarstvu odbrane Bojan Jocić uručio je plaketu najboljoj sestri i poručio da će Ministarstvo 
odbrane učiniti sve da poboljša položaj sestara u Srbiji, primetiv�i da rad, trud i požrtvovanost 
medicinskih sestara mogu da shvate samo oni koji su u sistemu i okruženju zajedno sa njima. 

U umetničkom delu programa nastupili su pripadnici Umetničkog ansambla "Stanislav Binički". Svetski 
dan sestrinstva obeležava se tradicionalno još od 1974. godine 12. maja na dan kada je rođena Florens 
Najtingejl, koja se smatra osnivačem moderne medicinske prakse. Svečanosti su prisustvovali državni 
sekretar u Ministarstvu odbrane Bojan Jocić, načelnik Uprave za vojno zdravstvo brigadni general Uglješa 
Jovičić, zaposleni u toj vojnozdravstvenoj ustanovi i mnogobrojni gosti. 



 
 

 

 

Porodilište u Senti na dobrom glasu 

SENTA - Lekari, medicinske sestre i tehničari u opštoj bolnici u Senti brinu o zdravlju sto hiljada ljudi iz te 
i nekoliko susednih opština. Istraživali smo zašto žene iz drugih gradova, koji ne pripadaju tom regionu, 
dolaze u senćansko porodilište. 

Prilikom posete Bolnici, upoznali smo dve mlade majke. Dvadesetjednogodišnju Jovanu Nikolić iz Bečeja 
zatekli smo u predporođajnoj sali, imala je jake kontrakcije, ali je ipak želela da govori o tome zašto je 
odlučila da se porodi u Senti. 

Lenke Kovač iz Bečeja ima trideset tri godine. Majka je dva dečaka i jedan i drugi rođeni su u Senti. 

Senćansko porodilište specifično je po tome što zaposleni, pored srpskog, govore mađarski i slovački 
jezik. To olakšava komunikaciju sa pacijentkinjama. Porođaju mogu da prisustvuju i budući očevi. 

Za svaku novoređenu bebu lokalna samouprava izdvaja trideset hiljada dinara. 

A u prethodnoj, 2018, u Senti je svet ugledalo 750 beba. 

 



 
 

 

VEST IZ REGIONA: 

Bravo! Hrvatski hirurzi prvi put uspešno razdvojili sijamske blizance 

Hrvatski doktori uspešno su razdvojili sijamske bliznakinje, povezane stomačnim organima i jetrama, 
odnosno koje su bile srasle donjim delom grudnog koša, probavnim crevima, kožom i mekanim tkivima.  

Operaciju su izveli lekari KBC Zagreb i to je prvi put da je jedna takva operacija izvedena u Hrvatskoj.  

Načelnica Zavoda za neonatologiju i neonatalnu intenzivnu medicinu Ruža Grizelj rekla je da je problem 
predstavljalo i to što su bebe bile prerano rođene i što su imale neizbalansiranu cirkulaciju, zbog čega je 
jedna bliznakinja imala visok pritisak, a druga nizak.  

Prema njenim rečima, to je drugi slučaj u svetu da su blizanci spojeni i jetrom i crevima, s tim što su u 
ovom slučaju preživele obe devojčice. 



 
 

 

PREVENCIJA ZLOUPOTREBE PSIHOAKTIVNIH SUPSTANCI 

Droga nije izbor 

Imperativ Doma zdravlja ,,Voždovac“  je na primarnoj prevenciji odnosno pronalaženju načina kako da 
sačuvamo i unapredimo  zdravlje stanovništva u celini. Posebno ranjiva grupa su deca i omladina, koja 
često znaju da  krenu putem koji vodi u bolest zavisnosti i kompletno samouništenje. Droga nije izbor i 
zato je neophodno omogućiti mladima da naprave izbore u korist zdravlja i sveukupnog napredovanja u 
životu, koji će želeti da žive ispunjeni zadovoljstvom.  

U tom pravcu, preduzimamo  adekvatne aktivnosti, planiramo i realizujemo predavanja, čiji je cilj 
povećanje svesti  o štetnosti narkotika, odnosno direktan uticaj na decu školskog uzrasta. 

 

Tribine na temu „Prevencija zloupotrebe psihoaktivnih supstanci“ održaće se: 

 

• 15.05.2019. godine u 1130 časova u OŠ ,,Vojvode Stepe“, ul. V. Stepa 520 -  

Tribinu vode pedijatrijski tim: pedijatar dr Svetlana Stojanović Tuvić i ms Tijana Lazić Đorđević. Učesnici 
su učenici sedmog razreda. 

• 22.05.2019. godine u 15 časoova u OŠ „Danilo Kiš“, ul. Generala Štefanika 6 - Tribinu vodi 
pedijatrijsku tim: pedijatar dr Svetlana Stojanović Tuvić, ms Tijana Lazić Đorđević i javni tužilac g-din 
Isailović. Učesnici tribine su učenici sedmog razreda. 

  



 
 

  

  

Naš zadatak je da, zajedno sa svim učesnicima akcije, uključujući zdravstveni sektor, prosvetu, socijalnu 
politiku, tužilaštvo, kao i kancelarije za mlade, predočimo učenicima koji sve problemi mogu da budu 
izazvani upotrebom droge i koje su sve posledice takvog stila života. Osim toga, govorićemo i o tome na 
koji način da se deca zaštite od mogućnosti da počnu da koriste psihoaktivne supstance i kome mogu da 
se obrate za pomoć. 

Istovremeno preventivnim programima intenzivno radimo na povećanju nivoa socijalne kompetentnosti, 
da se kod mladih ljudi razvijaju: samopouzdanje, samopoštovanje, samokontrola, zatim veštine 
komunikacije i sposobnost uočavanja i uspešnog rešavanja problema, zatim racionalno definisanje 
ciljeva i  uspostavljanje pozitivnog sistema vrednosti.  

Model koji deca dobijaju od odraslih u velikoj meri oblikuje njihovo ponašanje i određuje buduće 
izbore! Ima li veće odgovornosti? Mislimo o tome! 
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